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BRUSSELBRUSSEL ● TTelenetelenet enen de VRTde VRT
wwerkerkenen aanaan eeneen oplossingoplossing zodatzodat
FilipFilip Joos vJoos vooroor beidebeide zenderszenders hethet
vvoetbaloetbal kan verkan verslaan. Tslaan. Telenet stelenet steltelt
vandaagvandaag zizijnjn commentatcommentatororenen enen
analisten vanalisten voor.oor.

Om zijn voetbalprogramma’s op
Sporting Telenet een smoel te geven, had
het kabelbedrijf al een tijdje zijn zinnen
gezet op Filip Joos. Het voetbalgezicht
van de VRT stond helemaal bovenaan het
verlanglijstje van Telenet om het team te
versterken dat nu al het voetbal verslaat
op zijn sportzender.
De gesprekken hebben uiteindelijk tot

een originele oplossing geleid. Volgens
verschillende bronnen werkt men aan
een overeenkomst waarbij Joos zowel
voor de VRT als voor Sporting Telenet, het
sportkanaal vandedistributeur, zou kun-
nen werken. Joos zelf was gisteren niet
bereikbaar voor commentaar.
Over het principe is men het al eens,

alleen waren de handtekeningen giste-
renavondnogniet gezet. Datmoet sowie-
so snel gebeuren, want vandaag stelt
Telenet de presentatoren en analisten
voor waarmee het vanaf eind juli het
Belgisch voetbal zal verslaan.
Voor de verschillende partijen zou dit

de ideale oplossing zijn. De VRT blijft een
van zijn belangrijkste voetbalcommenta-
toren behouden, terwijl Sporting Telenet
meteen ook een geloofwaardig sportge-
zicht erbij krijgt.
Joos zou op die manier het Belgisch

voetbal kunnen volgen zoals hij dat de
laatste jaren deed. Bovendien krijgt Joos
zo ook de kans om te proeven van het
internationale voetbal waar Telenet de
rechten van bezit. Bij de VRT kan hij dan
volgend jaar ookhet Europees kampioen-
schap in Oekraïne en Polen verslaan.
De onderhandelingen tussen de VRT en

de Vlaamse Mediamaatschappij (vtm,
2BE) over het voetbalmagazine op maan-
dagavond, blijven ondertussen aansle-
pen. Hoewel de competitie al binnen
twee weken start, zijn beide partijen er
nog steeds niet uit.

(JDB)

TelenetenVRTwillen
Filip Joosdelen

BRUSSELBRUSSEL ● JurgenJurgen VanVan DenDen BrBroeckoeck
magmag dandan nietniet meermeer meedoen,meedoen, dede
RRondeonde vanvan FrFrankrijkankrijk blijftblijft meermeer
dandan ooitooit tevorentevoren dede VlamingVlamingenen
aanaan de tde teleelevisievisie kluisterekluisteren.n. DeDe
ttourourshowshow ViveVive le Vélole Vélo fflirtlirt
dagdagelielijksjks metmet dede kikijkcijkcijfjfergrergrensens
vanvan eeneen miljoen.miljoen. WielrWielrennenennen enen
vvoetbal stoetbal stririjden stjden steedseeds meermeer omom
watwat sportsport nummernummer éénéén is.is.

DOOR JAN DEBACKERE

Over het weer hoor je ze bij de VRT niet
klagen. Geen terrasjes- en barbecueweer
betekent immers meer Vlamingen die in
de zetel voor de buis blijven hangen. Met
programma’s die boven het miljoen kij-
kers halen, doen de kijkcijfers zelfs win-
ters aan. Een van die programma’s die
mee profiteert vanhet killeweer, is Vive le
Vélo, de talkshow waarin Karl Van-
nieuwkerke en Lieven Van Gils iedere
avond terug- en vooruitblikken op de
Ronde van Frankrijk. Woensdagavond
zaten er iets meer dan 915.000 mensen
voor het scherm. De talkshowhaalt tot nu
toe gemiddeld 719.000 kijkers, een cijfer
dat De Laatste Show niet eens haalt. Later
opde avondblijven er bovendien ooknog
60.000 hangen voor De Avondetappe van
Mart Smeets opNederland 1.
Ook de rechtstreekse uitzendingen blij-

ven het uitstekend doen. Gemiddeld trek-
ken die dit jaar 469.000 kijkers, goed voor
een marktaandeel van 62,9 procent. En
daar zitten de druk bekeken bergetappes
dan nog niet in. Neem daarbij nog de

populaire voorjaarsklassiekers – met De
Ronde van Vlaanderen als uitschieter – en
het veldrijden, en het is duidelijkwaarom
de uitzendrechten voor het wielrennen
bijna even begeerd worden als het voet-
balcontract.
Volgens Karl Vannieuwkerke kent de

bloei van het wielrennen verschillende
redenen. “Een jaar of vijftien geleden zijn
we met de VRT meer op koers gaan inzet-
ten. Eens die sneeuwbal aan het rollen is,
wordt die steeds groter. Mensen worden
het meer gewoon omwielrennen op tele-

visie te zien, kennen er meer van en vin-
den het daardoor steeds interessanter
worden. Bovendien hebben we nu ook
weer Belgen die winnen. Eerst was er Tom
Boonen, nu hebben we Philippe Gilbert
en Van Den Broeck. Maar nu zijn we daar
zelfs niet meer afhankelijk van. Als de
sport populair genoeg is, blijft men kij-
ken.”
Al komt er bij Vive le Vélo toch meer bij

kijken, vindt Wim Lagae, hoofddocent
sportmarketing aan de Lessius Hoge-

school en KULeuven. “Dat programma is
ook sportoverschrijdend door de gasten
die erin zitten ende toeristische locatie. Je
kan af en toe even wegdromen. Ook in de
rechtstreekse uitzending zie je dat: zelfs
wie gematigd geïnteresseerd is in koers
maar wel veel interesse heeft voor toeris-
me, zal door de mooie beelden toch al
eens een paar uurtjes meepikken.” Het
gaat om lifestyle, vindt ook Jeroen
Scheerder, professor sportmanagement
aan de KULeuven. “Dit is een programma
waar je van kan genieten met een glaasje
wijn in de hand. Vannieuwkerke culti-
veert dat steeds verder.”

Volkssport nummer één

Is voetbal nu definitief van de troon
gestoten als volkssport nummer één? “Ik
durf toch zeggen dat het wielrennen
zeker zijn voet ernaast mag zetten,” zegt
Karl Vannieuwkerke. “In de zomermaan-
den 900.000 kijkers halen is extreem
veel.”Het zijnhoedanookkijkcijferswaar
de voetbalprogramma’s niet aan kunnen
tippen. Studio 1 op zaterdag had het afge-
lopen seizoen gemiddeld 476.000 kijkers
en 35 procent marktaandeel. Op Canvas
kon Extra Timeopmaandagavondgemid-
deld 202.000 voetballiefhebbers bekoren.
Alleen de laatstewedstrijden van de her-

oplevende Rode Duivels deden het even

goed met kijkcijfers die rond het miljoen
schommelden.
De vergelijking loopt mank, vindt Wim

Lagae van Lessius Hogeschool. Omdat
een programma als Vive le Vélo ommeer
danwielrennen gaat, maar ook omdat de
Tour een uitzonderlijke piek is. “Die drie
weken slorpen twee derde van de jaarlijk-
se aandacht voor het wielrennen op. Als
je kijkt naar bijvoorbeeld de Dauphiné
Libéré, liggen de cijfers al een heel pak
lager. In de Vlaamse genen is er na voet-
bal plaats voor wielrennen, maar voetbal
blijft toch nummer één. Ook als je kijkt
naar hoeveel mensen er wekelijks naar
het stadion trekken en hoeveel er betaald
wordt voor de rechten, blijft dat zo. Het
laatste voetbalcontract toont dat nog
maar eens aan.”
Al kan de fiets zich wel troosten dat het

na lopen demeest beoefende sport is. “1,2
à 1,3 miljoen Vlamingen kruipen wel eens
op de fiets voor sportieve doeleinden,
tegenover een kleine 300.000die voetbal-
len”, zegt Jeroen Scheerder, die in septem-
ber de resultaten bekendmaakt van een
grote studie naar de fietssport. “Ongeveer
een derde daarvan zijn wielertoeristen,
mountainbikers en wielrenners met een
licentie.We zienookdat het aantalwieler-
toeristen stijgt. Op dat vlak zie je dus wel
een afstraling van de overgemediatiseer-
de sport die wielrennen is.”

Kijkcijfers vanwieleruitzendingenopVRTblijven stijgen

Wielrennen
bindt strijdaan
metvoetbal

In het Museum dr. Guislain in Gent loopt tot
4 september de tentoonstelling In de Marge.
Belgische documentaire fotografie. ‘De Morgen’
brengt er de komende weken dagelijks een foto uit.

Vandaag: Jacques Sonck

Zijn interesse gaat niet in de eerste plaats uit naar de klassiek
mooiemensen, zegt fotograaf Jaques Sonck (°1949). En hij preci-
seert: “Ik heb vooral oog voor het buitengewone, het aberrante.
Mijnmodellenmoeten iets extra’s hebben, een bepaalde uitstra-
ling.”
Fascinatie voor het opvallende is inderdaad een centraal thema

in het oeuvre van de fotograaf. Maar Jacques Sonck wordt ook
gedreven door een documentair aspect. Hij is op zoek naar een
zeer grote verscheidenheid: opvallende gezichten diemooi zijn
maar ook gewoon ‘anders’ kunnen zijn, gezichten of mensen die
opvallen in demassa van gewone stervelingen. Soms gaat het om
afwijkende gezichten in de zin van gedeformeerd of juist opmer-
kelijk wegens hun archetypische banaliteit.
Sindsmedio jaren 1970 heeft Jacques Sonck zichmet overgave

aan dit persoonlijke project gewijd, dat in principe nooit voltooid
kanworden. Uitgangspunt is en blijft demens te vatten in zijn
meest diverse uiterlijke verschijningsvormen.
Net als zijn grote voorbeeld, de Duitse fotograaf August Sander

(1876-1964), maakt Sonck beelden van ‘Menschen ohneMaske’,
mensen zondermasker. Over een periode van veertig jaar portret-
teerde Sander, ondermeer tijdens de twee wereldoorlogen, hon-
derden van zijn landgenoten – armen en rijken, gehandicapten,
eenvoudige boeren en aristocraten – in een poging omde typolo-
gie van demensen van zijn geboortestreek te documenteren.
Uiteindelijk kwamhij tot zeven categorieën.
Het verschil met Sander is evenwel dat Sonck niet uit is op het

catalogiseren vanmensen. Beide fotografen hebbenwel hun neu-
trale blik gemeen: net als Sander registreert Sonck op koele wijze,
hij stuurt niet aan op een bepaalde emotie of reactie bij de kijker.
Hij zoekt niet naarmededogenmaar heeft evenmin de intentie te
ridiculiseren.
Een tweede grote buitenlandse inspiratiebron voor Jacques

Sonck is de Amerikaanse fotografe Diane Arbus (1923-1971). Zij
zocht het evenwel extremer. Arbus fotografeerde outlaws, freaks,
drag queens, circusartiesten en dwergen in New York. Zij koos dus
consequent voormensen die in demarge zitten, door hun uiter-
lijk, gedrag of geaardheid.
Dat is niet het geval bij Sonck. Hoewel hij bij een project voor de

Universiteit van Leuven over Diane Arbus zei: “Wewerken in
dezelfde geest. Ik kijk ook naar het andere, het buitengewone. Bij
de KULeuven vind je deze zogenaamde ‘niet-normale’ mensen niet
echt, maar toch ... .”
Jacques Sonck (°1949) studeerde fotografie aan het Narafi in

Brussel en behoort in België tot de eerste generatie fotografen die
een formele opleiding genoot. (ER)

www.museumdrguislain.be

INDEMARGE Het gewone vanhet buitengewone
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KARL VANNIEUWKERKE:

Wezijnnietmeer
afhankelijkvan
resultaten. Als
desportpopulair
genoeg is,blijft
menkijken
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‘Vive le vélo’ in kijkcijfers
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SKaGeNspeelt tijdensZomervanAntwerpenlivegecreëerdestille filminopenlucht

Charlie Chaplin enhet gevecht
tegen deweergoden

A
ntwerpen, stadspark,woens-
dagavond tienuur. Op een
bankje onder de bomen zitten
tweehaveloze types, eenblikje
pils in dehand. Een live gecreë-

erde zwart-wit film in ‘hun’ stadspark: dat
hadden zenognietmeegemaakt.
Voor hunogen speelt zichhet verhaal af

vanHectorMann, een arbeider in een
limonadefabriek die verliefdwordt op een
blinde vrouwendoor een toverdrankje
onzichtbaarwordt. Opde klep van een
grote oplegger spelende leden vanhet
Antwerpse collectief SKaGeN zichde ziel
uit hun lijf, rekwisieten aan en af sleu-
rend, nauwgezet lettendopde camera die
hun spel registreert.
Bovendeklep speelt in zwart-wit de stille

filmdie ze live aanhetmakenzijn. “Alsof je
demachine laat zien enerbovenhet resul-
taat.Het bloed, zweet en traneneruit gefil-
terd”, legt acteurValentijnDhaenensuit.
Rewindnaar negenuur eerder. De live

filmset van SKaGeN is een ravage. De klep
vande oplegger die als podium fungeert
kannietmeer open, de stroomgenerator
weigert dienst endedrankleverancier
heeft zich in demodder vastgereden. De
kleine ploeg van SKaGeNprobeert orde in
de chaos te scheppennahet stormweer
vandinsdag. De geneugten vanhet loca-
tietheater? ActeurMathijs Scheepers, zelf
sleurendmet dranghekkens, lacht. Zij het
wat groen.

Het grote ongeduld

SKaGeNheeft deweergoden tegen,maar
sterker dandeontgoocheling is hierhet
grote ongeduldmerkbaardat de laatste
dagenvoor eenpremière zokankleuren.
Degoestingomte spelen endemensen te
tonenwat jehebt gemaakt. Dat gevoel
temperenmethekkens sleuren enmodder
ruimenmoet verdomd lastig zijn.
“Vanavondkomtdat allemaal goed”, beant-
woordt acteurKorneelHamersdebezorg-
deblikken. Enhij gaat doormetopruimen.

ValentijnDhaenens enMathijs
Scheepers gaan er zelf evenbij zitten opde
tribune. Elf jaar geleden richtten zemet
hun studiegenoten aanhet Antwerpse
conservatorium - KorneelHamers, Clara
vandenBroek, BrunoVandenBroecke en
YvesDegryse - SKaGeNop. ToenVanden
Broecke één jaar enDegryse twee jaar gele-
denuit SKaGeN stapten, twijfelde
Scheepers evenomdoor te gaan. “Het tien
negertjes-gevoel”, noemthij het. “Maar
toen ikmetmijn twijfels naar de groep
stapte en zij volmondig ‘ja’ antwoordden
opmijn vraag of SKaGeNkonblijven
bestaan,maakte ik zelf ookde klik inmijn
hoofd. Elke verandering is eennieuwe
kans, dacht ik.”
En zie, elf jaar en vijftien voorstellingen

later, zitten ze hier, evenweggedraaid van

de ravage,mentaal terugzappendnaar het
zotte plandat henhier bracht: een stille
filmannex locatietoneelstukmaken.
Voor het eerst speelt SKaGeN zonder

woorden, in een stijl die geënt is opdie
vanCharlie Chaplin enBuster Keaton.
“Puur vanuit de grote goesting omeen
verhaal eens opdiemanier te vertellen en
zo in eengebied te komenwaarwenog
nooitwaren geweest”, zegt Scheepers.

Onzekerheid

Maar dat gebiedbetreed je niet zomaar.
Daar gaat onzekerheidmee gepaard, en
veel proberen. Scheepers: “Je hebt con-
stant het gevoel dat je te uitleggerig
speelt. Stel: je schrikt, je denkt na en je
krijgt eennieuw idee. In eengewone film

doe je zoiets in één vloeiendebeweging,
maar in de onzemoet je dat stapje per
stapje tonen. Spelen zonderwoorden
vraagt energie: jemoet als eenwaanzinni-
ge staan acteren, zowel op als naast de
scène.Maar datwas hetwatwewilden:
een voorstelling als éénbrok energie.”
Het collectief creeërt zijn stille filmmet

de zogenaamdebluekeytechniek, een
oude filmmethodewaar ookChaplin zich
vanbediende. “De techniek diewij nodig
hebben is complex enwordt nergens
anders gebruikt. Je kannergens terecht
omhet systeem te kopen.Het is eenmira-
kel dat het prototype datwij in elkaar heb-
ben latenboksen, überhauptwerkt.”
Het principe iswel eenvoudig: uit een

opgenomenbeeldwordendeblauwtinten
weggefilterd en vervangendoor een ander
beeld. En omdat het hele decor in de
oplegger blauw is geschilderd - tot de
meubels toe - zie je ophet schermalleen
depersonages, die in een zelf gecreëerde
wereld terechtkomen.
Het verhaal dat SkaGeNvertelt, is dat van

HectorMann.Net als het gelijknamige

personageuit Paul Austers The Bookof
Illusions is hij eenmandie verdwijnt voor
dewereld, ontglipt aande samenleving.
“Daar speelt onze fascinatie voor het indi-
vidu indemaatschappij”, zegtDhaenens.
“Hoehij of zij er zich tegenover verhoudt
enhoe je zingeving verandert als je jezelf
nietmeer kan toetsen aandemensen
rondom je, omdat ze je simpelwegniet
meer zien.”
Een stevig onderwerp kortom,maarwel

toegankelijk gebracht. Scheepers: “Het is
niet omdat je het over een existentieel pro-
bleemwil hebben, dat je dat nietmet
humor of in een verrassende vormkan
doen. Dat geeft je verhaal adem.”

Zewilden: dewereld van
de stille filmdoenherrijzen,
een voorstellingmaken als
éénbrok energie, spelen als
eenwaanzinnige. Ze kregen:
regen,materiaalproblemen
ennogmeer regen. Vanavond
gaat het theatercollectief
SKaGeNniettemin in
het Antwerpse stadspark in
premièremet ‘Hector
Mann&De Fizzy Pop
Limonadefabriek’. Als het
deweergodenbelieft.

DOOR SARAH THEERLYNCK / FOTO ISABEL POUSSET

MATHIJS SCHEEPERS:

Het isnietomdat jehetovereenexistentieel
probleemwilhebben,dat jedat
niet ineenverrassendevormkandoen

■ Korneel Hamers, Mathijs Schepers, Sofie Palmers en Valentijn Dhaenens (vlnr) staan te popelen om de première te spelen.

BRUSSELBRUSSEL ● Expeditie Robinson doet het
opnieuw met BV’s en BN’ers. Dit najaar
gaat op 2be (en op de Nederlandse zen-
der RTL5) het dertiende seizoen van de
survivalserie op antenne en daarvoor
trokkende programmamakers net als in
devorige reekseenblikbekendemensen
open. Naar goede traditie staan die eer-
der op de B- dan op de A-lijst. Zo maken
zangeres Katerine Avgoestakis – u weet
wel: het liefje van Pim in ‘Star Academy’ –
Deborah Ostrega en Tanja Dexters deel
uit van de Vlaamse delegatie.
En ook Nicolas Liébart van De Pfaffs,

(ex-)bokser en allround-realitypersona-
ge Freddy De Kerpel en JIM-vj Niko Van
Driessche zijn erbij. Anne De Baetzelier
en ex-Ketnetter Kobe Van Herwegen
maken de ploeg compleet.
Aan Nederlandse zijde nemen onder

meer zangeres Do en voormalig boks-
kampioene Esther Schouten deel. De zes-

tien kandidaten reizen af naar een nieu-
we locatie in het noordoosten van de
Filippijnen. Naar verluidt raast er de eer-
ste dag al een cycloon over het eiland,
gevolgddoordriedagenheftige regenval.
Voor de derde keer nu al is de presentatie
in handen van het Vlaams-Nederlandse
duoEviHanssen enEddyZoëy.
Vorig jaar stal Sergio op onnavolgbare

wijze de show in het programma, maar
het was de Nederlandse tv- en radiopre-
sentatrice Regina Romeijn die uiteinde-
lijkwon.
ExpeditieRobinson isgebaseerdopeen

Zweeds format. Bij onswas het program-
ma voor het eerst in 2000 te zien op vt4.
Vijf jaar later maakte het de overstap
naar KanaalTwee, de zender die later 2be
zou worden. Eén seizoen verhuisde het
programma naar vtm, maar dat was
slechts een intermezzo.

(ST)

‘ExpeditieRobinson’opnieuwmetBV’s
BRUSSELBRUSSEL ● Het vierde seizoen van de
Amerikaanse reeks Mad Men, over de
reclamewereld in de jaren zestig, heeft
liefst negentien Emmy-nominaties in de
wacht gesleept, het record dit jaar in de
categorie tv-series. De serie is onder meer
genomineerd in de categorie beste dra-
maserie. Daar treedt ze in het strijdperk
metDexter, de reeksover eenopmerkelijk
sympathieke seriemoordenaar, bij ons te
zien op Acht.
Hoofdrolspelers JonHammenElisabeth

Moss – Don Draper en Peggy Olsen uit de
serie – maken allebei kans op een award
voor beste acteur. Hamm greep al drie
keer naast de prijs, maar krijgt dit keer
voor het eerst niet de concurrentie van
Bryan Cranston, de hoofdrolspeler van
Breaking Bad. Wel moet hij het opnemen
tegen Michael C. Hall, alias Dexter, en
Steve Buscemi, genomineerd voor zijn rol
in Boardwalk Empire, een dramaserie
over de drooglegging in de Verenigde

Staten inde jaren twintigenmetzijnacht-
tien nominaties de grote concurrent van
Mad Men. De vorige drie seizoenen van
Mad Men werden respectievelijk met zes,
drie en twee Emmy’s bekroond. Bij ons
wordt de reeks op Acht en Prime uitge-
zonden. De meeste nominaties in alle
categorieën zijn voor Mildred Pierce, een
miniserie met Kate Winslet. In de catego-
riebesteactrice ineenminiserieneemtzij
het op tegen onder meer Elizabeth
McGovern uit Downton Abbey, een Brits
kostuumdrama dat bij ons uitgezonden
werd op Eén.
Voor het eerst in haar carrière komt ook

actrice Gwyneth Paltrow in aanmerking
voor een Emmy. Zij werd genomineerd
voor haar gastrol in de Amerikaanse
musicalserieGlee, dat 2bebij onsuitzond.
De EmmyAwardswordenuitgereikt op 18
september tijdens een galaceremonie in
Los Angeles, die live uitgezonden wordt
op de Amerikaanse televisie. (ST)

19Emmy-nominaties voor ‘MadMen’ Netcoördinator MNM naar
vtm-nieuwsdienst
BRUSSELBRUSSEL ● Robin Vissenaekens ruilt de
VRT in voor vtm. De netcoördinator van
MNM, onder meer verantwoordelijk voor
de programmatie van de zender, gaat er
voor de nieuwsdienst werken. Meer
bepaald gaat hij het programma Royalty
aansturen. Tussen 1999 en 2004 werkte
Vissenaekens al eerder voor de zender,
ondermeerals reporter voorhetprogram-
maHartvanVlaanderen.Daarnaastwerkte
hijookvoorTopradio,eveneenseenzender
van de VMMa, hetmoederbedrijf van vtm.
Zeven jaar geleden ging hij echter bij de
VRT aan de slag, eerst bij Radio Donna,
daarna bij opvolger MNM.Hij werkte ook
voor Vlaanderen Vakantieland en 1000
Zonnen en Garnalen. In een mededeling
beklemtoont Vissenaekens dat “MNM een
radiozender met ontzettend veel potenti-
eel is”. Hij grijpt nu, zo luidt het verder,
“een mooie nieuwe uitdaging”. “Ook bij
VMMa ken ik nog heel wat mensen van
vroeger”, zegthij. (BELGA/ST)

Hector Mann & de Fizzy Pop

Limonadefabriek, een coproductie

met de Zomer van Antwerpen, nog

tot en met 24 juli in het Stadspark

Antwerpen, telkens om 22u.

Van 27 juli tot en met 6 augustus in

het Te Boelaerpark in Deurne.

www.skagen.be
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